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Tilstede: 
Studienævn: Rasmus Nielsen, Klaus Geyer, Christian Heyde-Petersen, John Hiep 
Anh Nguyen, Niloofar Ghodrati, Søs Elisabeth Syberg Verhoef og David Fhu Wah 
Chieng.  
Andre: Studiesekretær Jette Sieron, studiesekretær Heidi Bruusgaard Madsen, 
faglig vejleder Sofie Møller (deltog ikke under studienævnets behandling af 
punkterne 4, 8.1 og 8,4). og studienævnssekretær Mia Fenat (referent). 
Afbud: Sibilla Di Guida, Alev Kuruoglu og Didde Møller Lauridsen.  
 
 
 

1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt. 
 

2. Godkendelse af referat 

Referatet af 19. maj 2022 har været sendt til skriftlig godkendelse hos 

studienævnets medlemmer. Det godkendte referat er efterfølgende vedlagt 

som bilag til orientering. Det fortrolige referat af 19. maj 2022 blev godkendt 

på mødet. 

 

3. Meddelelser 

3.a. Meddelelser fra studienævnsformanden: 

3.a.1. Forhåndsgodkendte valgfag E 2022: Formanden orienterede nævnet 

om, at han har forhåndsgodkendt et bredt udvalg af valgfag for E 2022. 

Nogle af fagene udbydes på andre campi, hvilket er med til at give de 

studerende flere muligheder. Studienævnet havde intet at indvende imod 

udvalget af forhåndsgodkendte valgfag.  

 

3.a.2. Nyt hyrdebrev i Syddansk Elite: Rektor har udsendt et hyrdebrev, i 

hvilket han anmoder om, at studerende, der også er elitesportsudøvere, 

sikres gode vilkår, f.eks. gennem større fleksibilitet, især i 

konkurrenceperioder.  

 

3.a.3. Udlodning af pengepræmier: Fakultetet har indskærpet for 

studienævnene, at udlodning af pengepræmier skal følge SDU’s cirkulære 

om udlodning af præmier.  

 

3.b De studerende 

Ingen meddelelser.  

  

3.c Andre 

Ingen meddelelser.  

 



 

 

   

 

Side 2 

4. Merit- og dispensationsansøgninger 

Punktet blev behandlet fortroligt. Studienævnet tog stilling til 29 sager.  

 

5. Sager til behandling: Eksamen 

Intet til punktet. 

 

6. Sager til behandling: Undervisning 

Intet til punktet. 

   

7. Sager til behandling: Studieordninger 

Intet til punktet.  

 

8. Sager til behandling kvalitetspolitik 

8.1. Punktet blev behandlet fortroligt. Studienævnet gennemgik 

undervisningsevalueringerne for fag F 2022: Det er generelt flotte 

evalueringer, og svarprocenten lader til at være en smule højere i dette 

semester, hvilket er positivt. Formanden noterede sig, at undervisere i flere 

af de humanistiske fag, men også i enkelte samfundsvidenskabelige, kan 

have svært ved at nå de studerende, og der er lavt fremmøde. Studienævnet 

drøftede mulige årsager til det lave studenterfremmøde:  

Undervisningstidspunkt: Hvornår på dagen et fag undervises i er ikke uden 

betydning. Det kan således have en negativ indflydelse på fremmødet, hvis 

undervisningen ligger på et skævt tidspunkt. At gå online kan derfor 

overvejes i tilfælde af at undervisningen pga. lokalemangel kun kan lægges 

i ydertimerne, og såfremt det giver fagligt mening.  

Eksamensform og fagets relevans: Fag, hvor eksamen f.eks. består af 72 

timers bunden skriftlig hjemmeopgave, nedprioriteres af de studerende, fordi 

de ”blot” skal fokusere på en lille del af pensum. Derudover er der fag, som 

de studerende kan have svært ved at se den direkte relevans af i forhold til 

negot.-studiet. Det er studienævnets forventning, at flere fag med 

Vademecum 2023 vil blive moderniseret og specifikt ”Negot.-tilpasset”. Det 

er dog stadig vigtigt, at de studerende engagerer sig i deres studie og får 

tilegnet sig sunde studievaner fra starten.  

Formanden ønskede eksplicit at knytte en kommentar om, at ledelsen altid 

prioriterer at gøre noget ved udfordringer, der måtte opstå undervejs i fag. 

Studienævnet tog evalueringerne til efterretning.  

8.2 Studienævnet fandt at evalueringsguiden fra studerende til studerende, 

som studerende på engelsk har udarbejdet, med fordel kan sendes videre 

til inspiration til Negot.-studerende. De faglige vejledere vil sørge for at dele 

guiden.  

Der blev holdt pause kl. 12:50-13:05.  

 



 

 

   

 

Side 3 

8.3 Studienævnet fortsatte planlægningen af studiestarten. John Hieph Anh 

Nguyen fortalte om studiestartsprogrammet for BA negot.-uddannelsen, der 

i år er blevet slanket fra 3 dage til 2, efterfulgt af en rustur. Det har ikke været 

muligt at lægge rusturen på et senere tidspunkt, men det vil der blive 

arbejdet hen imod til næste år. Der er stort fokus på, at 

studiestartsaktiviteterne er inkluderende og frivillige. 

Studienævnet godkendte studiestartsprogrammet for BA negot.-

uddannelsen med betingelse af, at SDU RIO inkluderes i programmet. Hvis 

muligt kan Studievejledningen på Humaniora også inkluderes.   

Introprogrammet for KA negot.-uddannelsen blev godkendt af 

studienævnet.   

8.4 Studienævnet havde en videre drøftelse af adgangskravene til KA 

Negot.-uddannelsen, herunder om de fordele og ulemper, der vil være ved 

en eventuel lempelse af disse fra og med optaget 2023.  

Formanden orienterede indledningsvist om, at han har holdt møder med 

hhv. Optagelsen og Alev Kuruoglu og Sibilla Di Guida for at se, hvilke 

konsekvenser, man kan forvente, hvis der justeres på adgangskravene om 

60 ECTS inden for seks hovedområder på hver 10 ECTS, hvis man ikke er 

retskravsbachelor. Kun ganske få ansøgere opfylder de nuværende 

adgangskrav for at blive optaget, og det er især kultur og økonomikravene, 

som ansøgerne har svært ved at leve op til.   

Der er udsigt til et lavere optag i de kommende år pga. små årgange, hvilket 

foreløbige optagelsestal indikerer. Det vil i dette lys give god mening at 

lempe på adgangskravene, idet ansøgningstallet vil stige og komme tættere 

på uddannelsens kapacitetstal (70 pladser). Dette vil sikre et stærkt studie, 

hvor dygtige studerende fra andre uddannelser vil kunne optages. Et godt 

optag vil medføre en sund økonomi på uddannelsen. 

Ulemperne ved at fjerne kravet om mindst 10 ECTS økonomi er, at 

fremtidige kandidater ikke har haft ”ren” økonomi, og at der kan gå op til to 

år, inden kravet kan genindføres, hvis man fortryder. 

Et enigt studienævn fandt at fordelene klart opvejer ulemperne. 

Studienævnet besluttede derfor at give formanden beføjelse til at lempe 

adgangskravene ved at fjerne kravet om 10 ECTS inden for økonomi, 

såfremt det endelige optagelsestal ender med at ligge 10 pladser eller mere 

fra kapacitetstallet.   

8.4 Studienævnet ønsker ikke at ændre i Negot.’-uddannelsernes titel, 

sprog, sprogkrav, karakterkrav mv.   

8.5. Punktet blev behandlet fortroligt. Studienævnet gennemgik 

Censorformandskabets årsberetning 2020-2021 fra Censorkorps for 

Erhvervskommunikation, sprog og medier. Studienævnet tog 

årsberetningen til efterretning og noterede sig bl.a. at studienævnets 



 

 

   

 

Side 4 

beslutning om at bibeholde specialeforsvar er i alignment med 

censorformandskabets modstand mod afskaffelse heraf. 

Censor- og eksaminatorrapporterne blev gennemgået. Studienævnet havde 

ingen bemærkninger til disse.  

 
9. Andre sager til behandling 

9.1 Studienævnet drøftede mulige studiegenstartsaktiviteter. Der resterer 

omkring 36.000 DKK af studiegenstartsmidlerne, som udløber med 

udgangen af 2022. Studienævnet godkendte forslag om at bruge 10.000 

DKK til foredrag om oplevelsesøkonomi (med håndbold som case) ved 

Kamilla og Jakob Larsen. Foredraget skal vise hvordan, Negot.’er også kan 

tænke deres kompetencer ind i branchen for oplevelsesøkonomi.  

 

9.2 Studienævnsformanden orienterede om Fakultetets tilskud til social 

genstart af studiemiljøerne. United Negot.’er og de faglige vejledere er 

blevet orienteret herom.  

  

10. Eventuelt 

Intet til punktet.  

Mødet sluttede kl. 13:50 
 
 
Rasmus Nielsen                     /                     Mia Fenat 
Studienævnsformand /                     Studienævnssekretær 


